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Dagsorden og referat Dato:  

D. 16/8-21 

Tid:  

Kl. 18:00-20:00  

Sted:  

Skoletorvet 

Der vil være en let 

anretning.  

Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

 
I = Information 

D = Drøftelse,  
B = Beslutning,  

H= Høring 

T = Tilsyn 

Mødedeltagere:   
 

Forældrerepræsentanter 
Agnete Nørskov Nielsen, Maibritt Sand Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, 

Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller Jacobsen, Søren Rasmussen 
Langelund og Ani Mai Andersen 

 

Elevrådsrepræsentanter: 
 

Personalerepræsentanter 
Lone B. Larsen og Lotte Simonsen  

 
Ledelsesrepræsentanter 

Karina Lange (Udskolingsleder) og Vibeke Domar (skoleleder).  
 

Referent: Karina Lange 
Ordstyrer: Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: Elevrådet, Søren Rasmussen Langelund, Maibritt Sand Nielsen og 
Camilla Bjørn Jensen 

Formål med mødet:   

Behandling af sager af relevans for 
skolebestyrelsen og skolebestyrelsens arbejde. 

Forbered: 

Læs dagsorden og bilag.  
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Anvendelse af mødets resultat:   

 

Medbring:  

Dagsorden og bilag. 

 

 Tidsplan Emne Formål med punktet 
(Hvad vil vi udrette?) 

Beslutning  
(Referat – hvem gør hvad?) 

1. 
18:00-18:05 

Referat fra d. 9/6-21 
(B) 

Skolebestyrelsen skal: 
Godkende referat. 

Referatet er godkendt 

2. 18:05-18:15 Tilsyn med elever 

(T, I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med skolens tilsyn med 
eleverne i frikvarterer mv. Informeres 

ift. bekendtgørelse om god ro og orden.  
 

Bilag: 

2.0 Gård- og gangvagtskema 2021-22  

2.1 Bekendtgørelse om god ro og orden 

Grundet en god erfaring fra Corona 

perioden har skolen indført en vagt fra kl. 

8:05-8:15 i Mellemtrinnet (Trivselsvejleder 

samt 2-3 voksne) og Udskolingsafdelingen 

(Trivselsvejlederen). For 

Indskolingsafdelingen er SFO 

pædagogerne der om morgenen og laver 

overlevering til 1. lektions lærer.  

 

Drøftelse:  

- Spørgsmål ift. elevernes ophold 

inde/ude i frikvartererne. For 

Indskolingen gælder det som på 

Mellemtrinnet, at eleverne spiser 

inde, men er ude i frikvarteret, med 

mindre det er meget dårligt vejr. 

Udskolingselever må opholde sig 

inde døre.  

- Spørgsmål ift. mængden af 

magtanvendelser. Skolen 

registrerer magtanvendelser og har 

arbejdet hermed som skole for 

https://www.retsinformation.dk/eli/lta/2020/1951
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nogle år siden. Antallet er faldet 

væsentligt gennem de seneste år. 

Spørgsmål til hvorvidt sanktionerne 

som skolen foretager jf. 

bekendtgørelsen om god ro og 

orden skal indberettes til 

Skolebestyrelsen. Det skal dette 

ikke.  

 

Beslutning: 

Der er hermed ført tilsyn med punktet.  

3. 18:15- 18:30 Fælles dialogforum 
for 

folkeskoleområdet 
(I, B) 

Skolebestyrelsen skal: 
Informeres om det fælles dialogforum 

for folkeskolerne. Vælge en forældre- 
og medarbejderrepræsentant til 

deltagelse i forummet.  
 

Bilag: 

3.0 Information om fælles dialogforum 

for folkeskoleområdet  

Beslutning: 

Martin Helt Brunsgaard er valgt som 

forældrerepræsentant og Lotte Simonsen 

som medarbejderrepræsentant.  

 

Forslag til punkter: 

- Grundlag for den pædagogiske 

retningslinjen i skoleforvaltningen i 

Aabenraa Kommune på baggrund af 

BDO rapporten.  

- Politisk styring kontra frihed på 

skolerne eksempelvis New Public 

Management vs. Værdibaseret 

ledelse.  

4. 18:30-18:45 Områder til drøftelse 
(D, B) 

Skolebestyrelsen skal: 
Komme med ønsker om områder til 

drøftelse og nærmere viden samt 
information om.  

 
Bilag:  

Forslag til områder: 

- Udskolingens proces ift. at skabe et 

rigere unge- og læringsmiljø.  

- Magtanvendelser og håndteringen 

heraf.  

- Skoleboden og bæredygtighed. 
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- Kommunikation på Aula ift. 

beskedsystemet.  

5. 18:45-19:00 Princip for 

godkendelse af 
undervisningsmidler  

(D, B) 

Jf. § 44 stk. 4 i Folkeskoleloven er det 

bestyrelsen, der godkender de 
undervisningsmidler, der benyttes. 

Princippet udarbejdes til fremtidige 
større anskaffelser.  

 
Skolebestyrelsen skal: 

Træffe beslutning om udarbejdelsen af 
et princip for godkendelse af skolens 

undervisningsmidler og nedsætte et 
udvalg. 

 

Drøftelse: 

- Et princip bør indeholde en holdning 

til indkøb af materiale mv. fra 

interesseorganisationer. 

- Princippet skal ikke være 

detaljeorienteret, og må ikke være 

til forhindre for skoles drift. 

- Et princip bør indeholde et kriterie 

for (f.eks. en beløbsgrænse), 

hvornår nyanskaffelser af 

undervisningsmidler skal 

forelægges skolebestyrelsen.  

 

Beslutning: 

Lone Bo Larsen, Agnete Nielsen og Karina 

Lange går i et udvalg sammen og laver et 

udkast til princippet. Dette kommer til 

drøftelse og eventuel godkendelse ved 

bestyrelsesmødet i oktober. Dette drøftes i 

skolens Pædagogiske udvalg.  

6. 19:00-19:25 Seksualitet- og 
kønsdebat 

(D) 

Skolebestyrelsen skal: 
På baggrund af et kort oplæg samt 

skolens erfaringer drøftes synsvinkler 
på seksualitet og kønsidentitet set i en 

skolesammenhæng.  
 

 

Drøftelse: 

- Spørgsmål ved, hvorvidt skolens IT 

systemer har andre kategorier end 

dreng/pige. Det har de ikke, men 

det vil undersøges, hvorvidt der er 

mulighed for at have et kaldenavn.  

- Skolens arbejde med 

forskelligheder og håndteringen. I 

udskolingsafdelingen har man 
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arbejdet individuelt med den 

pågældende elev og forældre, når 

eleven har været klar og bedt om 

hjælp. Det er vigtigt at følge 

elevens tempo.  

- Det er godt at skolen har den 

pragmatiske indgangsvinkel som 

beskrives, hvilket Skolebestyrelsen 

bakker op om.  
- For udskolingens vedkommende 

handler et rigere ungemiljø om, at 

eleverne føler sig tryg ved at 

kulturen bære præg af, at man 

respekterer hinandens 

forskelligheder uanset om det er 

seksualitet, religiøs baggrund, 

familiesammensætning ect.  
- PLF udskolingen har arrangeret et 

oplæg med Søren Østergaard, 

ungdomsforsker, der kommer og 

fortæller udskolingslærere og 

trivselsvejledere i Aabenraa 

Kommune om ungdomskulturen pt.  

7. 19:25-19:40 Rummelig almen 

skole 
(I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Se bilaget og informeres om Aabenraa 
Kommunes tiltag ift. en rummelig 

almen skole og den videre 

implementerings-proces. Der kan stilles 
efterfølgende spørgsmål.  

 
Bilag:7.0 Video vedr. RAS (Link) 

Spørgsmål: 

- Spørgsmål til, hvorvidt arbejdet 

med rummelig almen skole vil have 

konsekvenser for den skarpe 

opdeling mellem almenområdets 

og centerets økonomi i skolens 
budgetter. Svar: Tanken er at 

økonomi skal flyttes fra 

Specialområdet og over til Almen, 

hvor der eventuel kan laves 

mellemformer. For at der kan være 

https://aabenraa.sharepoint.com/:v:/r/sites/Flles-Kongehjskolen/Delte%20dokumenter/Skolebestyrelse/Skole%C3%A5ret%2021-22/August%2021/Bilag%207.%200%20RAS-%20rummelig%20almen%20skole.mp4?csf=1&web=1&e=h2yu9a
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færre i Specialområdet, skal der 

være flere i Almenområdet, hvilket 

kalder på flere personaler her.  
- Spørgsmål ved, hvorvidt det er 

korrekt forstået, at PPR opruster. 

Dette er korrekt. Det drejer sig om 

at PPR arbejder mere konsultativt 

og ensretter PPVerne foruden at der 

er blevet ansat mere psykolog.  
- Der sættes spørgsmålstegn ved 

præmissen som beregningerne og 

statistikkerne er lavet ud fra.  
 

Bestyrelsesmedlemmerne opfordres til 

sende deres tanker ift. dette punkt til 

Vibeke Domar Fischer.  

8. 19:40-19:55 Skolens hverdag  
(I) 

a) Skolestart 

b) Forældremøder 

b) Økonomi – status 

d) Sådan har vi fordelt ekstra 

ressourcer – Lektiecafe mv.  

e) Yderligere mulighed for afkortning af 

skoledag – ønske i Centret 

 

Bilag: 

Bilag 8.0 økonomirapport 

Bilag 8.1 Noter til økonomirapport 

 

a) Skolen er kommet godt fra start efter 

sommerferien og rimelig fri fra Corona-

restriktioner.  

b) Bestyrelsesmedlemmerne vil gerne 

indkaldes separat til forældremøderne og 

ikke via den fælles indkaldelse til alle 

forældre. 

c) Økonomien følger planen og der er et 

forbrug, der følger den lagte økonomi. 

Skolen venter fortsat på at få legetårnet 

godkendt.  

d) Der er fordelt ressourcer på 

Mellemtrinnet og Udskolingen således der 

kan laves lektiecafe sammenlagt 4 

lektioner om ugen efter skole.  

e) Skolen har i indeværende år mulighed 

for at afkorte skoledagen med samtlige 
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UUV lektioner, en reduktion som skolen 

laver for Centerets elever. Dette 

godkender Skolebestyrelsen.  

 

- Der er ansættelsessamtaler i 

Centeret i denne uge.  

- Det er besluttet, at alle afdelinger i 

Almen synger én sang fra 

Højskolesangbogen ved hver UUF 

lektion. Der er udvalgt en kanon på 

omkring 30 sange fra 

Højskolesangen.  Der arbejdes i at 

eleverne i 9. klasse får en 

Højskolesangbog når de dimitterer. 

9. 19:55-20:00  Evt.    

 


